
PROTOKÓŁ Nr 39/17

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 27 października 2017 r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pani Małgorzata Joanna Szymańska - Skarbnik Gminy
3. Pan Michał Łukasz Baranowski - Dyrektor GOKSiR
4. Pan Damian Sypek - Dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku
5. Pan Marian Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK

Obradom Komisji przewodniczył  Pan Mateusz Bukrewicz – Wiceprzewodniczący
Rady Gminy Mielnik.

Pan  Wójt  Gminy  poinformował  o  zmianie  nazwy uchwały  w pkt  1(9)  porządku  obrad.
Uchwała  będzie  się  nazywała:  „  w  sprawie  zwolnienień  od  podatku  od  nieruchomości
udzielanych w ramach pomocy de minimis”.

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XXVI  sesji  Rady
Gminy Mielnik:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017, 
2) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata

2017-2030,
3) w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Mielnik,
4) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,
5) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w Mielniku,
6) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
7) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018,
8)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Mielnik,
9) w  sprawie  zwolnienień  od  podatku  od  nieruchomości  udzielanych  w  ramach

pomocy de minimis.
2. Ocena przebiegu organizowanych imprez  „Dni  Mielnika”,  „Muzyczne Dialogi  nad

Bugiem”.
3. Informacja o stanie  i ochronie środowiska na terenie gminy Mielnik.
4. Rozpatrzenie  wniosków  inwestycyjnych  i  remontowych  zgłoszonych  przez

poszczególne sołectwa do realizacji na 2018 rok.
5. Analiza wykonania wybranych inwestycji gminnych.
6. Sprawy różne.
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Do punktu 1(1).

Pan Wójt przedstawił i omówil projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2017.
Poinformował, że podpisał umowę na przekrycie dachu strażnicy na kwotę 70 tys.zł., złożono
również  zapytanie  cenowe  na  przekrycie  częśći  dachu  budynku  Urzędu  Gminy.  26
października br. podpisane zostało ogloszenie o przetargu na budowę przedszkola.

Pani Skarbnik poinformowała, że przed sesją radni otrzymają zmiany do projektu uchwały.

Pan Kazimierz Tobota zapytał z czego wynika zwiększenie środków na oświetlenie uliczne i
uslugi w świetlicach.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zapobiegawczo zwiększamy środki na oświetlenie, faktury za
oświetlenie spływają co miesiąc i są dość wysokie.
Jesli chodzi o uslugi w świetlicach, to kwotowo tam się nic nie zmieni, zmienią się tylko
zapisy w paragrafach.

Pan Lucjan Kożuchowski zapytal na co poszły zaoszczędzone środki z tytułu zmniejszenia
diet radnych.

Pan Wojt podał przykłady zadań, które wykonano z zaoszczędzonych w budżecie środków.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2017-2030.

Pan  Andrzej  Wierzba stwierdzil,  że  7  mln.zł.  jest  bardzo  dużą  ceną  za  przedszkole.
Wcześniej mówiono o znacznie mniejszej kwocie. Może budowa w sposób tradycyjny byłaby
tańsza?
Obserwując to co się dzieje w Mielniku można stwierdzić, że jest nas coraz mniej, wystarcza
nam nawet jeden sklep. Może trzeba się zastanowić jeszcze nad kwestią budowy przedszkola,
rozważyć sprawę umieszczenia go w budynku po straży granicznej.

Pan Wójt Gminy
Odpowiedział, że wcześniej mówiono o samym budynku, bez wyposażenia. Kwota 7 mln.zł.
obejmuje budynek wraz z wyposażeniem i zagospodarowaniem terenu. Stwierdził, że nie ma
możliwości  zorganizowania  przedszkola  w budynku straży  granicznej  i  przedstawił  na  to
argumenty.
Poinformował, że w celu ograniczenia kosztów nosi się z zamiarem zatrudnienia do Urzędu
Gminy firmy sprzątającej.
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Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na
lata 2017-2030.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(3).

Pan dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku przedstawił projekt uchwały w
sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie gminy Mielnik.
Taryfa cenowa za wodę i ścieki pozostaje w dotychczasowej wysokości.

Pan Piotr Szpakowski
W sejmie jest  procedowana ustawa w sprawie ujednolicenia stawek za wodę i  ścieki.  Co
będzie po przyjęciu tej ustwy?

Pan dyrektor Szeweluk wyjaśnił na czym polegałyby zmiany po przyjęciu nowej ustawy.
Projekt ustawy zakłada, że od 1 stycznia 2018 r. rolę regulatora gospodarki wodnej przejmie
prezes  Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie”  (instytucja  powołana przez
ustawę Prawo wodne z lipca br.) oraz dyrektorzy regionalnych zarządów gospodarki wodnej
PGW „Wody Polskie”.
Zadaniem nowego organu  regulacyjnego  –  konkretnie  dyrektorów zarządów regionalnych
PGW „Wody Polskie” – będzie m.in zatwierdzanie ustalanych przez samorządy gminne taryf
za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  oraz  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków,  a  także
rozstrzyganie  sporów  między  przedsiębiorstwami  wodociągowo-kanalizacyjnymi  a
odbiorcami usług. Jego zadaniem będzie także opiniowanie projektu regulaminu dostarczania
wody i odprowadzania ścieków.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Wójt przedstawił wykaz dróg wewnętrznych do zaliczenia do kategorii dróg gminnych.

Pan Kazimierz Tobota zapytał czy z tego tytułu będziemy ponosić jakieś obciążenia.

Pan Wójt odpowiedział, że już z tego tytułu ponosimy obowiązki odśnieżając czy obkaszając
te drogi, mimo, że nie mają jeszcze statusu dróg gminnych. Innych, dodatkowych kosztów nie
przewidujemy.

Komisje  Rady jednoglosnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
wykaz dróg wewnętrznych do zaliczenia do kategorii dróg gminnych.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(5).

Pan Damian Sypek  – dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku przedstawił projekt uchwały w
sprawie przekształcenia  Szkoły Podstawowej w Mielniku.
Poinformował,  że  uchwała  potwierdza  przekształcenie  z  dniem  1  września  2017r.
dotychczasowej sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową.
W tym roku 5 nauczycieli z Zespołu Szkół rozpoczyna studia podyplomowe co spowoduje, że
od przyszłego roku szkolnego nie będziemy zatrudniać nauczycieli na godziny.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Mielniku.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(6).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokosci stawek podatku od
nieruchomości.
Poinformował, że stawki podatku na 2018 r. nie ulegają zmianie. Niewielkie zmiany(wzrost)
dotyczą tylko tych pozycji, przy których nie prowadzi się u nas działalności.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wysokosci stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11
kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018.
Proponowan cena żyta wynosi 35,00 zł. za 1 q.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej
podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(8).

Pan Lucjan Kożuchowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy przedstawił
opinię Komisji w sprawie skargi złożonej na Wójta Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Pan Wójt udzielił wyjaśnień w sprawie złożonej skargi.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(9).

Pani  Aneta  Kasperkuk –  inspektor  w Urzędzie  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w
sprawie  zwolnienień  od  podatku  od  nieruchomości  udzielanych  w  ramach  pomocy  de
minimis.

(w zał. na str............prot.)
Pani  Kasperuk  przybliżyła  radnym zapisy  projektu  uchwały.  Zwolnienia  mogą  być  tylko
przedmiotowe,  nie  mogą  dotyczyć  podmiotów.  W projekcie  uchwały  proponuje  się,  aby
zwolnieniem objęte były nowopowstające podmioty, tworzące nowe miejsca pracy.

Pan  Tadeusz  Szeweluk zauważył,  że  uchwała  nie  obejmuje  dotychczasowych
przedsiębiorów, modernizujących swój zakład, wymieniajacych maszyny.

Lucjan  Kożuchowski stwierdził,  że  jako  przedsiębiorca  myśli  o  modernizacji  swojego
zakładu, między innymi poprzez zakup nowych maszyn o warości między 100 tys.zł a 600
tys.zł.

Pan  Michał  Baranowski zauuważył,  że  uchwała  powinna  dotyczyć  istniejących  już
przedsiębiorców oraz być zachętą dla nowych, młodych czy bezrobotnych, którzy nie mają
pieniędzy. Kogo stać na wybudowanie nowego budynku i zatrudnienie 2 pracowników? 
Zaproponował aby zwolnienie obejmowalo również samozadtudnienie.

W związku z licznymi uwagami do projektu uchwały Pan Wójt poinformował, że wycofuje
projekt uchwały z porządku obrad sesji i zaproponował, aby radni i inne osoby przedstawili
Pani Kasperuk swoje propozycje do uchwały,  które zostaną przeanalizowane na kolejnym
posiedzeniu Komisji.

Do punktu 2.

Pan dyrektor GOKSiR przedstawił informację z przebiegu organizowanych imprez „Dni
Mielnika”, „Muzyczne Dialogi nad Bugiem”.
Pan  dyrektor  poinformował,  że  imprezy  obeszły  się  bez  wydarzeń,  do  Dni  Mielnika
dołożyliśmy 6 tys zł, na Dialogach Muzycznych zaoszczędzilismy 20 tys.zł.
W  roku  przyszłym  zrezygnujemy  z  Discopolowania,  kabarety  pozostaną,  bo  cieszą  się
zainteresowaniem.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  z  przebiegu  organizowanych
imprez „Dni Mielnika”, „Muzyczne Dialogi nad Bugiem”.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o stanie i ochronie środowiska na terenie gminy Mielnik.
Poinformował, że z racji dużej ilości niesegregowanych śmieci proponuje aby wzrosła cena za
tego rodzaju śmieci. Trzeba wysoką ceną zachęcać mieszkańców do segregowania śmieci.
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Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o stanie  i ochronie środowiska na
terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Pan Wojt poinformował, że z sołectw nie wpłynęły wnioski do budżetu gminy. Sołectwa
zlożyły tylko wnioski w ramach funduszu sołeckiego.

Do punktu 5. 

Pan  Wójt odpowiedział  na  pytania  radnych  dotyczące  wykonania  wybranych  inwestycji
gminnych.
Poinformował,  że  w  trakcie  uzgodnień  jest  zmiana  projektu  świetlicy  w  Maćkowiczach,
podpisano  także  umowę  na  wykonanie  kanalizacji,  prace  rozpoczną  się  pod  koniec
października br.

Do punktu 6.

Pan Kazimierz  Tobota zapytał  czy  prawdą jest,  że  Pani  C          wygrała  sprawę w
sądzie pracy i ma zostać ponownie zatrudniona.

Pan Dyrektor Sypek odpowiedział,  że  jest  to  prawdą i  Pani C          dzisiaj  podjęła  
pracę.

Pani  Olga  Pogrebniak zglosiła  wniosek  w  sprawie  położenia  destruktu  na  drodze  przy
przystanku w Radziwiłłówce,  ponieważ ciągle  nanoszony jest  piasek z tej  drogi  na drogę
wojewódzką. Stwarza to duże zagrożenie dla ruchu pojazdów.

Pan Wójt odpowiedział, że zna sytuację, ale w bieżącym roku nie jest to możliwe.

Pan Lucjan Kożuchowski poinformowal, że samotna mieszkanka Homot nie ma czym palić
w piecu i ma zimno w domu.

Na  pytanie  w  sprawie  pozyskania  środków  na  budynek  zaplecza  stadionu  Pan  Wojt
odpowiedział, że będziemy się starali o to w lutym przyszłego roku, bo w tym roku byśmy za
mało dostali.
Poinformował  również,  że  przepadł  nasz  projekt  transgraniczny  z  Białorusią  pod  nazwą
„Zamek Jagiellonów w Mielniku i Pałac Sapiehów w Wysokim – świadkami naszej wspólnej
historii”.
Z naszego regionu środki  otrzymał Drohiczyn na projekt polsko – białorusko – ukraiński
„Łączy nas Bug”.

Pani Barbara Dekarz poinformowała o dużym zastoisku wody na rondzie Wysockiego w
Wilanowie.

Pani Olga Pogrebniak poinformowała o zatkanym kanale burzowym na skrzyżowaniu drogi
Adamowo-Nurzec.
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Pan Henryk Symonowicz zapytal kiedy będzie robiona ulica Biała.

Pan Wójt odpowiedział,  że  ulica  ta  będzie  zrobiona  po  przełożeniu  wodociągu.  W roku
przyszłym będzie również robiona ulica Duboisa.

Pan Lucjan Kożuchowski – w Pawłowiczach usunieto przystanek autobusowy, dzieci nie
maja się gdzie schować. Należy jak najszybciej odtworzyć ten przystanek w nowym miejscu.

Pan Tadeusz Szeweluk wyjaśnił, że przystanek usunięto, bo częściowo usytuowany był na
prywatnej  posesji.  Obecnie  nie  ma  gdzie  go  postawić,  trwają  działania  mające  na  celu
znalezienie npowej lokalizacji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

          Protokołowała:

       Elżbieta Szymańska

 Wiceprzewodniczący Rady

      Mateusz Bukrewicz


